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Protokół 

Protokół z XXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się w dniu 

11.02.2021 r. w trybie zdalnym w Urzędzie Gminy Białe Błota ul. Guliwera 4a. 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 16:40.  

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz. 

Sekretarz obrad: Radna Magdalena Sznajder. 

Protokolant posiedzenia: Agnieszka Laskowska. 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni Gminy Białe Błota; 

2. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator; 

3. Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski; 

4. Wykonawca zimowego utrzymania dróg na terenie Gminy Białe Błota- PROJBUD 

Drogownictwo sp. z o.o. reprezentowana przez Prezesa Zarządu Jarosława Jasińskiego. 

Nieobecni radni: Krzysztof Michalak, Krzysztof Kocikowski. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

4. Omówienie stanu bieżącego zimowego utrzymania dróg. 

5. Informacja w sprawie pozwu RZI przeciwko Gminie Białe Błota.  

6. Zakończenie obrad XXXVI Sesji VIII Kadencji. 

Ad. 1. Otwarcie XXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył XXXVI Sesję Rady Gminy i sprawdził 

obecność oraz odczytał informacje w zakresie danych osobowych.  

Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz na sekretarza obrad zaproponował radną 

Magdalenę Sznajder. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Magdaleny Sznajder.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Krzysztof Michalak, Łukasz Wyszomirski 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Magdalena Sznajder. 

Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

Radny Henryk Sykut zawnioskował o wprowadzenie punktu 5. do porządku obrad tj. 

Informacja w sprawie pozwu RZI przeciwko Gminie Białe Błota. Przewodniczący Rady Gminy 

poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

Wniosek radnego Henryka Sykuta o wprowadzenie punktu 5: Informacja w sprawie pozwu 

RZI przeciwko Gminie Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Krzysztof Michalak, Łukasz Wyszomirski 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o obowiązku transkrypcji do każdego nagrania 

sesji, która jest płatna, stąd prośba o zwięzłe i rzeczowe wypowiedzi radnych, żeby nie 

generować kosztów. 

 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad.  
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Wyniki głosowania 

 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Krzysztof Michalak, Łukasz Wyszomirski 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 4. Omówienie stanu bieżącego, zimowego utrzymania dróg w Gminie Białe Błota. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator poprosił o zabranie głosu przez Wykonawcę tj. firmę PROJBUD 

Drogownictwo sp. z o.o. reprezentowaną przez Prezesa Zarządu Jarosława Jasińskiego i 

Kierownika Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michała Kostkowskiego. 

Wykonawca zimowego utrzymania dróg na terenie Gminy Białe Błota złożył sprawozdanie z 

działań podejmowanych przez firmę PROJBUD Drogownictwo sp. z o.o. w celu zimowego 

utrzymania dróg. 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski złożył sprawozdanie z 

zimowego utrzymania dróg na terenie Gminy Białe Błota i nadzoru nad wykonawcą zimowego 

utrzymania dróg na terenie Gminy Białe Błota.   

Wójt Gminy Dariusz Fundator przedstawił informację dotyczącą zabezpieczenia środków na 

zimowe utrzymanie dróg. Na ten rok została zabezpieczona kwota 700 000,00 zł. Umowa z 

wykonawcą została podpisana na kwotę 567 000,00 zł, w toku wykonywanych zadań ta kwota 

zabezpieczenia została zwiększona do kwoty ok. 850 000,00 zł. Zjawiska pogodowe w 

miesiącu lutym spowodowały zwiększenie zabezpieczenia kwoty na utrzymanie zimowe dróg 

do kwoty 1 825 000,00 zł poprzez przesunięcie środków z Działu 600 Rozdziału 60016 par. 

4300 – czyli zakup usług pozostałych. Po zakończeniu akcji zimowej trzeba będzie te środki 

uzupełnić.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał, czy nie brakuje środków na utrzymanie 

zimowe dróg na dzień dzisiejszy. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że środków nie brakuje.  

Radna Magdalena Sznajder zadała pytanie: ile środków zostało już wydatkowanych na zimowe 

utrzymanie dróg? 
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Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że zostały zapłacone dwie faktury: za miesiąc 

listopad i miesiąc grudzień. Faktura za miesiąc styczeń jest weryfikowana. Za listopad i 

grudzień to kwota 246 404,55 zł.  

Radna Magdalena Sznajder zadała pytanie: na jakiej zasadzie są rozdysponowywane pługi 

między sołectwami? Od czego to zależy?  

Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że zapewne Wykonawca zimowego utrzymania 

dróg chętnie odpowie na to pytanie.  

Wykonawca zimowego utrzymania dróg – Jarosław Jasiński udzielił szczegółowej odpowiedzi 

na pytanie zadane przez radną Magdalenę Sznajder. W pierwszej kolejności odśnieżane są 

główne ciągi, którymi dzieci dojeżdżają do szkoły, trasy wyjazdowe z sołectw, drogi 

utwardzone. Opowiedział, jak ze strony technicznej wygląda zachodzenie reakcji soli ze 

śniegiem.  

Radna Magdalena Sznajder zadała pytanie: dlaczego sypiemy solą, skoro wiemy, że przy takich 

temperaturach ta sól nic nie da; jaki jest koszt posypania kilometra drogi solą, a jaki chlorkiem 

magnezu? 

Wykonawca zimowego utrzymania dróg odpowiedział, że gdyby nie były sypane w ogóle, 

drogi wyglądałyby tak jak w sąsiednich gminach. Koszt posypania 1 kilometra na terenie gminy 

Białe Błota zgodnie z umową to 90,00 zł. Jeśli chodzi o chlorek magnezu, nie było to 

wyceniane, w specyfikacji było posypywanie solą. Jeśli chodzi o koszt: tona soli to ok. 200/300 

zł za tonę, a chlorku magnezu to ok. 1 200 zł netto za tonę.  

Radna Magdalena Sznajder zadała pytanie: gdzie zamontowane są zielone skrzynki z piachem, 

gdzie jest taka informacja dla mieszkańców oraz ile jest sztuk? 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że skrzyń 

jest 13. Przeważnie przy przystankach. Wymienił miejsca, gdzie skrzynie się znajdują. 

Wykonawca zimowego utrzymania dróg – Jarosław Jasiński wyjaśnił, dlaczego niektóre drogi 

są czarne, a niektóre nie. Sól reaguje szybciej na drogach asfaltowych, aniżeli na 

wybrukowanych kostką. 

Radny Zbigniew Moroz wymienił chodniki przy głównych ulicach, prowadzące do szkół, 

przedszkoli, kościoła, przychodni, które należy odśnieżać w pierwszej kolejności, a także 

zwrócił uwagę, żeby pług nie przysypywał odśnieżonych przez mieszkańców chodników. 

Wykonawca zimowego utrzymania dróg – Jarosław Jasiński odpowiedział, że technicznie jest 

to utrudnione, żeby z całej szerokości drogi odśnieżać na jedną stronę. Gdzie można, jest to 

robione. 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał, czy wykonawca dysponuje małym ciągnikiem do 

odśnieżania chodników? 

Wykonawca zimowego utrzymania dróg – Jarosław Jasiński odpowiedział, że firma 

wykonawcy dysponuje dwoma małymi ciągnikami, jeden o masie 1 200 kg, a drugi 1 280 kg. 

Odśnieżał też gminny ciągnik. 
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Radna Katarzyna Tomicka poprosiła, by szczególną uwagę zwrócić na kładkę pieszo- 

rowerową, którą dzieci uczęszczają do szkoły. 

Radny Łukasz Wyszomirski wymienił ulice w miejscowości Zielonka tj.: ul. Borowikowa,       

ul. Orzechowa i przede wszystkim ul. Jaworowa, przy której znajduje się żłobek, a które 

wymagają szczególnej uwagi w zakresie ośnieżania. 

Radny Henryk Sykut zapytał, ile razy były uzupełniane te zimowe skrzynie oraz czy szacunki 

w formularzu są prawidłowe? Ile razy odśnieżaliśmy ulice utwardzone? Ile razy posypywano 

drogi oraz ile zużyto soli? Czy dokonano analizy formularza ofertowego? Kiedy to zostało 

zużytkowane? Ile razy trzeba będzie to powiększyć? Ile to będzie nas kosztowało? Radny 

Henryk Sykut podkreślił, że szacowanie powinno być dokładniejsze. Mówiono też, że Rada 

zdjęła z utrzymania dróg 130 000,00 zł, ale Rada o tym pamięta i te środki wrócą do budżetu 

przy najbliższej okazji. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator przedstawił, jak kosztowo wyglądała sytuacja zimowego 

utrzymania dróg w poprzednich latach. Zjawisk pogodowych oszacować nie można. Koszty w 

latach poprzednich kształtowały się różnie. Sytuacja tegoroczna nie jest tożsama z latami 

ubiegłymi. Szczegółowe rozliczenia są dostępne dla radnych. 

Radna Ilona Nowakowska zadała pytanie dot. przejazdu kolejowego. Jedynej drogi ludzi z 

Drzewic., ul. Szerokiej i ul. Kolejowej. Czy jest jakaś możliwość, aby tym przejazdem się 

zająć? 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że wie, o 

który przejazd chodzi, połączenie ul. Szerokiej i ul. Kolejowej. Można go uwzględnić podczas 

zimowego utrzymania. W tym tygodniu operator równiarki dostał dyspozycję odśnieżenia ulicy 

Kolejowej. Zarząd Kolei ma obowiązek utrzymania przejazdów kolejowych.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że sołtysi nie są informowani, że 

firma odśnieżająca wjeżdża na teren. Nie były także odśnieżane drogi gruntowe. Druga sprawa 

to lampy uliczne. Jest dużo sygnałów, że lampy zapalają się dużo za wcześnie. Skrzynie nie 

były chyba napełniane w ogóle. Przystanki nie były odśnieżane. Brygady pana Jasińskiego na 

przystankach nie widziano. Uwagi na bieżąco były zgłaszane pracownikom. Żadna droga nie 

była odśnieżona na całej długości. Ciągnik jeździł, ale z pługiem podniesionym do góry. Jak 

Państwo chcą rozliczać milionowe zapłaty? Tak samo było ze ścieżką na początku. Jeżeli 

chodzi o ścieżkę rowerową, to zawsze była czarna, teraz są problemy.  

Ad. 6. Informacja w sprawie pozwu RZI przeciwko Gminie Białe Błota. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że Skarb Państwa przez RZI skierował pozew o 

zapłatę za pobrane podatki jako niezasadne wzbogacenie przeciwko Gminie. Gmina jest na 

etapie przygotowania odpowiedzi na pozew. Kancelaria jest w trakcie przygotowywania 

odpowiedzi. Są to działania, które dotyczyły administracji w latach 2005-2015. Jest ryzyko, że 

Gmina będzie musiała zapłacić, trzeba brać to pod uwagę przy planowaniu obciążeń. Sąd się w 

tym zakresie wypowie. W dokumentacji w urzędzie nie było informacji w zakresie spotkań 

dotyczących polubownego załatwienia sprawy, czyli zawarcia ugody. Taki wniosek był z RZI, 

a to przerwało bieg przedawnienia. Wymagalność roszczeń jest zatem skuteczna. Nasza 

administracja i Radni tej kadencji muszą zmierzyć się z tą sytuacją. 
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Radny Henryk Sykut odpowiedział, że w czerwcu była taka informacja, że roszczenie jest 

niezasadne, sprawa była przedawniona.  

Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że do czasu złożenia odpowiedzi na pozew nie 

chciałby się na ten temat wypowiadać. A odpowiedź zostanie Radnym przedłożona, jak już trafi 

do Sądu. Ze swojej oceny sytuacji powiedział, że administracja w tamtych latach mogła podjąć 

inne decyzje, ale nikogo nie oskarża. Dzisiaj na te sprawy wpłynąć nie można, można jedynie 

poddać się ocenie Sądu.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że odpowiedzi były wyczerpujące. Wnioski trzeba 

przyjąć do wiadomości i realizować.  

Ad. 6. Zakończenie obrad XXXVI Sesji VIII Kadencji. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zakończył obrady XXXVI Sesji VIII Kadencji 

Rady Gminy Białe Błota. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

Jacek Grzywacz 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 

04.03.2021 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 


